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Na osnovu elana 69 sta y 2 Poslovnika Skupgtine Crne Gore, Odbor za ekonomiju,
finansije i budiet, sa 119. sjednice ochiane 6. novembra 2015. godine, podnosi

IZVJEgTAJ
0 RAZMATRANJU PREDLOGA ODLUKE 0 OBRAZOVANJU ODBORA ZA PRACENJE I
KONTROLU REALIZACIJE PROJEKTA IZGRADNJE AUTOPUTA BAR-BOLJARE, koji je

podnijela grupa poslanika

Predstavnica predlagaea, poslanica Jelisava Kalezie, upoznala je Odbor sa razlozima
predlaganja odluke o obrazovanju odbora za praeenje i kontrolu realizacije projekta
izgradnje autoputa Bar-Boljare, a koji se odnose na znaeaj projekta za finansijsku stabilnost
Crne Gore, odthvost finansijskog sistema, kao i za dalji proces evropskih inetgracija.
Saopgtila je da projekat predstavlja do sada najveou kapitalnu investiciju driave gdje je za
prvu dionicu autoputa potrebno finansirati 943.991.500,00 ameriekih dolara, te da su se
sredstva za realizaciju projekta obezbijedila kreditnim zadulenjem Vlade kod Exim banke.

Na Odboru je konstatovano da se Predlogom odluke nastoji kontinuirano i detaljnije
sprovoditi nadzorna uloga Skupgtine nad primjenom Zakona o autoputu Bar-Boljare,
imajuei u vidu da su navedenim Zakonom definisane odredene olak gice izvodaeu radova
kao I pitanja u vezi sa eksproprijacijom. Takode, konstatovano je da je namjera odluke da se
posredstvom obrazovanja navedenog radnog tijela, Skup gtina Crne Gore aktivnije ukljuti u
realizaciju projekta, s obzirom na efekte posljedica koje bi mogle nastati zbog eventualnog
ne pogtovanja Ugovora koji je Vlada potpisala sa kineskim partnerima.

Tokom rasprave, elanovi Odbora su pozitivno ocijenili namjeru da se Parlament
sveobuhvatno bavi navedenom materijom, meclutim, iznijeta su razlieita mi gljenja o potrebi
i neophodnosti postojanja posebnog skup gtinskog radnog tijela.

Stoga, na Odboru je iznijeto stanovi gte da se Skup gtini svakodnevno dostavljaju
informacije koje je neophodno pratiti, zatim, da je od dono genja Zakona o autoputu Bar-
Boljare proteklo godinu dana i da izgradnja puta jog uvijek nije otpoeela, te i da postoji
znaeajna neizvijesnost u pogledu odredenih uslova Ugovora o preferencijalnom zajmu sa
Exim bankom, prije svega, valutni rizik. Imajuei u vidu navedeno, iskazano je mi gljenje da
su se stekli uslovi za osnivanje privremenog radnog tijela, shodno Poslovniku Skupgtine,
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ar Damjanovie

koje bi omogueilo kontinuirano praeenje realizacije projekta i time doprinijelo poveeanju
stepena transparentnosti i zakonitosti trogenj a javnih sredstava.

Takode, pojedini elanovi Odbora su istakli da hi se posredstvom posebnog odbora
nastojalo sprijeeiti da tro gkovi dostignu nivo nakon kojeg se vie ne hi mogli kontrolisati.

Medutim, tokom rasprave na Odboru, bib o je i mi gljenja da ne postoji potreba
formiranja novog radnog tijela u Skup gtini, koji bi se bavio konkretno projelctom autoputa,
s obzirom da u izvgnoj i u zakonodavnoj vlasti vee postoje adekvatni mehanizmi kontrole
koje treba iskoristiti u punom kapacitetu. U vezi sa tim, iznijeto je videnje da su u kontekstu
izgradnje autoputa na ozbiljan naein planirani mehanizmi kontrole, s obzirom da je
formiran tim Vlade za praeenje projekta kojim predsjedava premijer, sa aspekta struke
realizaciju prati Monteput d.o.o. Podgorica, uspostavljen je i medunarodni nadzor
francusko-italijanskog konzorcijuma, u okviru Ministarstva saobraaaja formirana je
implementaciona jedinica za praeenje, dok sa aspekta parlamentarnog nadzora nadleinost
ima Odbor za ekonomiju, finansije i bud get, pri eemu rasprava na plenarnoj sjednici
predstavlja dodatni mehanizam.

Imajuei u vidu djelokrug Odbora za ekonomiju, finansije i budlet, kao i procedure
definisane Poslovnikom Skup gtine koje, izmedu ostalog, predvidaju moguenost
organizovanj a tematskih sjednica, odnosno konsultativnih saslu ganj a, tokom rasprave na
Odboru iskazana je i dilema o svrsishodnosti osnivanja posebnog odbora ukazujuei da
Odbor za ekonomiju, finansije i budet, u skladu sa poslovniekim procedurama, moge
kvalitetno obavljati aktivnosti praeenj a projekta u svim fazama realizacije.

Nakon izjagnjavanja, sa dva glasa „za", eetiri glasa „protiv" i dva "uzdr gana" glasa,
Predlog odluke o obrazovanju odbora za praeenje i kontrolu realizacije projekta izgradnje
autoputa Bar-Boljare nije dobio potrebnu veeinu.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupgtine odreden je poslanik Goran Tuponja.
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